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اولینجلسهتفحصازشهرداریتهرانهفتهآیندهبرگزارمیشود

نماینده مردم تهران از برگزاری اولین جلســه بررســی تقاضای تحقیق و تفحص از شــهرداری تهران در روز یک شــنبه هفته آینده خبر داد. علیرضا رحیمی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: بر اساس آیین نامه داخلی مجلس هفته آینده 
شــهردار تهران در کمیســیون عمران حاضر می شــود تا در جلسه ای با حضور متقاضیان تفحص از شهرداری تهران به موارد مطروحه پاسخ داده و تقاضاکنندگان نیز نظراتشان را مطرح کنند. وی توضیح داد: طبق آیین نامه این جلسه 
صرف استماع نظرات دو طرف است و بعد از آن کمیسیون به بررسی تقاضای تفحص پرداخته و در نهایت رأی گیری می کند. البته کمیسیون باید نظر نهایی خود مبنی بر تصویب تفحص یا رد آن را به هیأت رئیسه جهت ارائه گزاش در 
صحن علنی بدهد. نماینده تهران در ادامه با یادآوری دلیل طولانی شدن برگزاری جلسه بررسی تقاضای تفحص در کمیسیون عمران، گفت: اعضای کمیسیون عمران شبهه آیین نامه ای را مطرح کردند مبنی بر اینکه به دلیل وجود 
پرونده قضایی درباره موضوع واگذاری املاک توسط شهرداری تهران و تحقیقات اعمال شده امکان تفحص در این موضوع وجود ندارد، شبهه ای که از همان ابتدا متقاضیان تفحص آن را وارد نمی دانستند و به همین دلیل دیداری 
با رئیس مجلس برای اطمینان از روند عادی برگزاری مقدمات تفحص در کمیســیون عمران انجام شــد. وی در پایان گفت: در این دیدار رئیس مجلس به موضوع ادامه تفحص و عادی بودن روند برگزاری آن اشــاره کردند که با توجه 

به نظر ایشان پیش بینی می شود که جلسه استماع نظرات طرفین هفته آینده برگزار شود.

موتلفه مثل دوره های قبلی،  نامزد دارد
محمدنبی حبیبی، دبیــر کل حزب موتلفه 
اســلامی با بیان اینکه اصولگرایان باید در 
انتخابات ریاســت جمهــوری به یک نامزد 
برســند، گفت: موتلفه ظرفیــت خود را در 
اختیــار ائتلاف اصولگرایــان قرار می دهد. 
محمدنبی حبیبی درباره آخرین فعالیت های 

انتخابات موتلفه، اظهار کرد: اکنون نمی توانیم مشخص کنیم که چه زمانی 
نامزد خود برای انتخابات ریاســت جمهوری را معرفی می کنیم. این مسأله 
به شرایط سیاســی بســتگی دارد. وی افزود: موتلفه مثل دوره های قبلی 
انتخابات،  نامزد خواهد داشت اما ظرفیت خود را برای ائتلاف اصولگرایان 
با تمام قدرت به کار می گیرد. حبیبی در پاسخ به این پرسش که آیا موتلفه در 
اجماع بر روی قالیباف شــرکت می کند؟ گفت: در حال حاضر راجع به هیچ 

شخصی بحث نمی کنم.

احزاب نوکر مسوولان نیستند
قدرتعلی حشمتیان عصر جمعه در همایش 
پیش کنگره پانزدهم حزب مردم سالاری با 
بیان این مطلب گفت: آقای رییس جمهور، 
آقــای رییس قوه مقننه، آقــای رییس قوه 
قضاییه، بی توجهی به احزاب، کم توجهی 
به مردم است. او ادامه داد: متأسفانه توجه 

نکردن به احزاب در کشور باعث عقب ماندگی کشور در چند سال اخیر شده 
اســت و دولت نیز هیچ توجه و اعتقــادی به این موضوع ندارد. رییس خانه 
احزاب خطاب به روسای قوای سه گانه تاکید کرد که احزاب نوکر مسوولان 
نیستند. حشمتیان با انتقاد از توجه نکردن سران قوا به نامه نگاری های وی 
درباره برگزاری جلسه مشترک اعضای شورای مرکزی خانه احزاب با آنان 
گفت: متأسفانه تاکنون چندین بار به سران قوا درباره برگزاری جلسه مشترک 

نامه نگاری کردم اما متأسفانه آن ها هیچ توجهی به این نامه نداشتند.

حسن شایانفر ما، نام آوری گمنام بود
حسین شریعتمداری، مدیر مسئول روزنامه 
کیهان با بیان اینکه حاج حسن شایانفر ما، 
نام آوری گمنام بود، گفت: او مصداق مردانی 
بود که خدای مهربان آنان را با صفت »رجال 
لا تلهیهم تجاره و لا بیع عن ذکرالله« ستوده 
است. حسین شــریعتمداری مدیر مسئول 

روزنامه کیهان با اشاره به درگذشت حاج حسن شایان فر مدیر پژوهش های 
کیهان اظهار داشت: حاج حسن شایانفر ما، نام آوری گمنام بود، او مصداق 
مردانــی بود که خدای مهربــان آنان را با صفت »رجال لا تلهیهم تجاره و لا 
بیع عن ذکرالله« ســتوده است.  وی افزود:  قبل از آمدنم به کیهان در سپاه 
با هم بودیم و در همان حال همکاری های مشترک دیگری داشتیم. ایشان 
با درخواســت اینجانب از نخســتین روز حضورم در کیهان مسئولیت مشاور 

فرهنگی و مدیریت دفتر پژوهش های موسسه را برعهده گرفت.

 روند اجرایی لغو روادید 
 بین ایران و عراق 

هر چه سریعتر اجرایی شود
رییس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی 
در دیدار با نایب رییس اول مجلس نمایندگان عراق 
تاکید کــرد که نا امنی در عراق و ســوریه به صورت 
مســتقیم بر روی امنیــت خاورمیانه و جهــان تاثیر 
می گذارد و جمهوری اســلامی ایران در کنار دولت 
و ملت عراق و ســوریه برای برقــراری امنیت و دفع 

تروریست ها ایستاده است.
به گزارش ایســنا، کاظم جلالی عصر روز گذشــته 
در دیدار با شــیخ حمودی نایــب رییس اول مجلس 
نمایندگان عراق ضمن تبریک پیروزی های نیروهای 
مسلح و مردمی عراق در مقابل گروه های تروریستی 
گفت: روند پیروزی های در مقابل تروریست ها نشان 

از پیروزی کامل در آینده نزدیک دارد.
بــه گفته وی، نــا امنی در عراق و ســوریه به صورت 
مســتقیم بر روی امنیت خاورمیانه و جهان تاثیر می 
گذارد و جمهوری اسلامی ایران در کنار دولت و ملت 
عراق و سوریه برای برقراری امنیت و دفع تروریست 
ها ایستاده است. سیاست جمهوری اسلامی ایران 
در عــراق حمایــت از تمامیــت ارضی این کشــور و 
وحدت میــان تمام اقــوام و گروه ها اعم از ســنی، 
شیعه و کرد است. جلالی در ادامه با تاکید بر تقویت 
همکاری های همه جانبه در کشــور گفت: ایران و 
عراق ظرفیت های اقتصــادی قابل توجهی دارند و 
شرکت های ایرانی آماده ارتقای سطح همکاری های 

بازرگانی و اقتصادی در عراق است.
وی با اشاره به برگزاری راهپیمایی در اربعین و حجم 
قابــل توجه درخواســت های زوار ایرانی برای زیارت 
عتبــات مقدســه عــراق و زوار عراقی بــرای زیارت 
اماکن مذهبی ایران گفت: شایسته است همانگونه 
که نخســت وزیر عراق نیز چندی پیش پیشنهاد لغو 
روادید میان دو کشــور را ارائه نمود، روند اجرایی لغو 
روادید میان دو کشور سریعتر بررسی و اجرایی شود.
این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس همچنین در پاسخ به درخواست نایب رییس 
مجلــس عراق مینی بر انتقال تجارب مرکز پژوهش 
هــای مجلس ایــران به مرکــز پژوهش هــای تازه 
تاســیس مجلس عراق گفــت: مرکز پژوهش های 
ایران جزو اولین مراکز پژوهشــی پارلمانی تاسیس 
شده در جهان است و در رتبه بندی بین المللی مراکز 
پژوهشی پارلمانی همواره در 10 رتبه نخست جهان 

قرار داشته است.
وی افــزود: مرکــز پژوهش های مجلس شــورای 
اســلامی ایران آمادگی دارد تا کلیــه تجارب خود را 
جهت شــکل گیــری و بهبود مرکــز پژوهش های 

مجلس عراق ارائه نماید.
شیخ حمودی نایب رییس مجلس نمایندگان عراق 
نیــز در این دیــدار با تقدیر از یاری رســانی جمهوری 
اســلامی ایران به ملت و دولت عراق گفت: مبارزان 
عراقی در مبارزه با تروریســت ها روز به روز با موفقیت 
بیشتری روبرو می شــوند و ان شــاء الله در آینده ای 
نزدیک عراق از لوث تروریســت ها پاکسازی خواهد 
شــد. وی افزود: نقــش مرجعیت دینــی در عراق و 
مرجعیت شیعه در ایران به ویژه مواضع حضرت آیت 
الله خامنه ای همواره یاری رسان ملت عراق در مقابل 

تروریست بوده است.
نایب رییس مجلس عراق در ادامه با اشــاره به اقدام 
مجلس این کشور در تأسیس مرکز پژوهشی پارلمانی 
گفت: خــأ وجود مرکــز تحقیقات و پژوهشــی در 
پارلمــان عراق حس می شــود و امیدواریم با کمک 
مرکز پژوهش های مجلس شــورای اسلامی ایران 

بتوانیم این خأ را جبران کنیم.

عکس روز

 توضیح سردار نقدی 
در مورد دستاوردهای 
بسیج به شمخانی

خبرنامه
1395 مــاه  آبــان   29 شــنبه 

اصلاح طلب ها سطح توقع خود را پایین بیاورند
تاجگردون: لیست وارد شده به مجلس لیست اصلاح  طلبان نیست، لیست امید است

عضو فراکســیون امید گفت: مــا اصلاح طلبان مخالف نــگاه افراط گرایانه و 
عوام فریبانه هســتیم؛ فرقــی هم ندارد، چــه احمدی نژاد باشــد و چه ترامپ. 
غلامرضــا تاج گــردون در گفت و گــو بــا خبرآنلایــن در رابطه بــا زمزمه های 
نارضایتی اصلاح  طلبان خارج از مجلس از عملکرد فراکسیون امید بیان کرد: 
اصلاح  طلبان باید توقعاتشان را متناسب با امکانات تعیین کنند. اولا باید به این 
موضوع توجه کنند که این لیســت وارد شــده به مجلس لیست اصلاح  طلبان 
نیســت، لیســت امید اســت؛ چرا که اعضایی از لیست هســتند که اکنون در 
فراکسیون امید حضور ندارند و عنوان می کنند که اصلاح  طلب نیستند و در زمان 

انتخابات در لیست امید حضور داشتند نه لیست اصلاح  طلبان.
وی افــزود: توقعــات اصلاح  طلبان خــارج از مجلــس نیز بایــد در حد تعداد 
اصلاح  طلبانی باشــد که وارد مجلس شــدند. من فکر می کنم بــا توجه به این 
تعداد، عملکرد فراکســیون امید قابل قبول است. ضمن آنکه در مجلس قبل 
مــا حدودا 12 نفر اصلاح  طلب بودیم به همین خاطر نوع رفتارمان شــاید نمود 

بیشتری داشت.
تاج گردون گفت: در این دوره از مجلس وضع متفاوت اســت و اصطلاحا "آقا" 
وجود ندارد. ما باید بپذیریم برای اینکه بتوانیم مجلس را مدیریت کنیم باید 50، 
60 یا 70 رای داشته باشیم و به همین خاطر ناگزیر هستیم به مستقلینی که در 
لیست امید حضور داشتند توجه و با آنها تعامل کنیم . این نماینده اصلاح  طلب 
مجلس بــا تاکید بر اینکه عملکرد ما در درون مجلس مســتقل از توصیه های 

بدنه اصلاحات بیرون از مجلس است، افزود: رفتار ما تحت تاثیر فضای درون 
مجلس اســت و شاید بسیاری از دوســتان عزیز اصلاح  طلب از اتفاقات درون 
مجلس بی خبر باشند. مثلا در بحث مدیریتی ما ناچار هستیم کمی با مستقلین 
نزدیک تر شویم تا کارها صورت گیرد؛ اما این موضوع که عنوان می شود بعضی 
در مجلس محتاط عمل می کنند را بنده رد نمی کنم. تاجگردون در پاسخ به این 
سئوال که مدیریت تشکیلات درون و بیرون  پارلمانی به عهده عارف است یا خیر، 
گفت: ایشان رئیس شــورای عالی اصلاح  طلبان و هم رئیس فراکسیون امید 
گاه به عهده آقای عارف است و اینکه سه نفر  هستند وظیفه تنظیم این دو، ناخودآ
از لیست امید هم عضو شورای عالی شدند هم روی موضوع اثر می گذارد. وی 
یادآور شد که این شورای اصلاح  طلبان است و آن لیست امید؛ و از اصلاح طلبان 
خواست که سطح توقعات خود را پایین تر بیاورند. عضو فراکسیون امید در مورد 
اینکــه آیا امیدی وجود دارد تا اصلاح  طلبان در دور بعد بتوانند این تعداد از افراد 
جبهه پایداری را که این دوره به مجلس راه یافتند کنار بزنند نیز گفت: بستگی به 
نوع رفتار ما با فراکسیون مستقلین دارد اگر بخواهیم خیلی افراطی عمل کنیم 
موفق نخواهیم شــد. من در انتخابات هیئت رئیســه دور اول هم این موضوع 
را عــرض کردم که اگر ما نتوانیم با مســتقلین یا جناح نزدیک به رئیس مجلس 
تفاهم کنیم، تعداد آنها زیاد می شود. نظر من این است در مجلس دهم می توانیم 
فراکسیون امید را به سمتی هدایت کنیم که تعاملات به شکل بهتر انجام شود.
نماینده مردم گچساران در مجلس در رابطه با رایزنی جریان اصلاحات با حکومت 

برای بهبود روابط میانشان گفت: این موضوعات را شخص آقای عارف پیگیری 
می کنند اما از نظر مناسبات درون مجلس و حاکمیت ما در دور قبل هم با توجه 
به تعداد حداقلی که داشتیم این رایزنی ها را انجام می دادیم هم اکنون نیز به طور 
مثال در مورد مناسبات مربوط به حقوقدان های شورای نگهبان جلسه داریم. 
وی افزود: اگر موضوعی در رابطه با قوه قضاییه باشد حتما ورود می کنیم . الان 
یک سری مناسبات را خود اقای عارف از منظر کل اصلاح  طلب ها دارند که در 
راســتای آن  عمل می کنند. اما این مورد که  ما طرح مســئله کنیم و به سرعت 
مذاکره کنیم خیر چنین اتفاقی نمی افتد. تاجگردون در پاسخ به این سئوال که 
ترامپ اصلاح  طلبان را با رای اوردن خوشحال کرده یا نگران، تاکید کرد: در مورد 
ترامپ نظری ندارم اما انتخاب او ثابت کرد مردم امریکا هم می توانند بد تصمیم 
بگیرند . ما نگاه ضد افراطی گری داریم و به نظر من ترامپ رفتار افراطی گریانه 
و عوام فریبانه دارد . هرجای دنیا و هر کس که چنین رفتاری داشته باشد قاعدتا 

ما راضی نیستیم؛ فرقی نمی کند احمدی نژاد باشد یا ترامپ.
وی در مورد تاثیر پیروزی ترامپ بر سیاســت خارجی ایران نیز تصریح کرد: تاثیر 
خاصی ندارد. ترامپ تا بخواهد مسائل مربوط به غرب را حل کند دوره ریاستش 
یــه پایان خواهد رســید. تاجگردون در پایان با بیان اینکه رییس جمهور شــدن 
ترامپ تندروهای داخل ایران را خوشحال می کند افزود: به علت حاشیه هایی 
که برای ایران و در موضوع برجام ممکن است رخ دهد به نظر می رسد تندروها 

خوشحال باشند.

سوژه روز

مبارزه با آلودگی هوا در دولت قبل متوقف شده بود
معصومــه ابتکار در اولین واکنش به آلودگی هوای تهران پس از بازگشــت به کشــور، گفت: از ابتدای دولت یازدهم 
با یک برنامه منســجم، کارآمد و مبتنی بر ســاز و کار مدیریتی فرابخشــی کار درباره آلودگی هوا را آغاز کردیم. دولت 
دقیقا می داند برای آلودگی در کلانشــهرها چه کار باید بکند. برنامه بســیار دقیق زمان بندی و اجرایی داریم که حدود 
16 دســتگاه در آن دخیل و سهیم هستند. ابتکار افزود: دستگاه ها به طور منظم جلسه دارند و کارگروه های استانی 
تشــکیل شده است. ما از همان ابتدا در ســال 1۳7۹ هم اعلام کردیم این برنامه کوتاه مدت نیست و 15 سال زمان 
خواهد برد، مشــروط بر آن که تمام برنامه اجرا شــود و از جمله خارج کردن پیکان از خط تولید و حذف سرب از بنزین 

کشور در همین راستا انجام شد اما برنامه به هر دلیل مدتی به طور کامل به وقفه افتاد. وی ادامه داد: قرار بود سال 1۳۸6 سوخت کشور، چه بنزین 
و چه گازوییل، استاندارد شود. قرار بود خودروهای تولیدی کشور همه یورو ۴ باشد اما این اتفاق تا نیمه دوم سال 1۳۹2 رخ نداد و هیچ اتفاق مهمی 
در زمینه آلودگی نیفتاد. رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در پاسخ به این که اکنون در چه مرحله ای از برنامه هستیم تصریح کرد: در واقع برنامه 
را از ســال 1۳۹2 از آغاز شــروع کردیم و اکنون سال ســوم آن را پشت سر گذاشته ایم. البته وضعیت آلودگی هوای کشور در این سه سال بهتر شده و 
در اکثر کلانشهرهای ما تعداد روزهای سالم و پاک ما افزایش پیدا کرده است.  البته این که بگوییم حتی یک روز آلوده هم نخواهیم داشت منطقی 
نیست و به هر حال این اتفاق خواهد افتاد و ما هیچگاه چنین ادعایی نداشته ایم. ما گفته ایم آلودگی کاهش پیدا خواهد کرد که این بر اساس شواهد و 
آمار و نمودارهایی که بارها ارائه کرده ایم مشخص است و روزهای ناسالم در اصفهان، اراک، مشهد، شیراز و بسیاری از شهرهای ما کمتر شده است.


